


Slabce - S  posledním dnem měsíce 
dubna je neodmyslitelně spojená Filipo-
jakubská noc, kterou si málo kdo dokáže 
představit bez posezení u ohně. 

Nápad udělat oheň u hasičárny při-
šel už v  loňském roce, kdy asi týden 
předtím padla otázka, zda neposedíme 
jen tak v hasičárně. Slovo dalo slovo a 
během týdne se akce dala dohromady. 
Původně jsme si chtěli sednout jen my, 
hasiči, ale když se nás sousedé ptali, 
zda něco nebude u hasičárny, pozvali 
jsme je. 

A tak se navezlo pití, buřty, připravi-
lo se ohniště, postavila vatra, vymysleli 
jsme pár her pro děti a akce mohla ve-
sele začít.

V  letošním roce jsme prakticky nic 
neměnili, jen jsme přidali plakát, aby 
mohlo přijít více místních, pokud by 
měli zájem. Za vstupné 150,- se vlast-
ně nikdo nemusel o nic starat. Zajistili 

jsme všechno, co nám přišlo důležité – 
točné pivo a malinovku, buřty, pečivo, 
holky ze sboru připravily něco málo na 
stůl, jako slaný závin, šneky, česneko-
vou pomazánku, pro děti pak oblíbené 
koblihy nebo skořicové vrtule.

Oficiálně byl začátek akce plánovaný 
na sedmnáctou hodinu, scházet jsme se 
začali mnohem dříve. Postupně okolo 
byla spousta dětí, které všude lítaly a 
dováděly, zvlášť když začaly plnit drob-
né úkoly. Úderem devatenácté hodiny 
došlo k zapálení ohně a všichni se pře-
sunuli tam i přesto, že přiletěla oprav-
dová čarodějnice. Jakmile oheň trochu 
opadl, začalo se s opékáním buřtů, při-
praveny však byly i libové párky. S po-
stupujícím stmíváním a ochlazováním 
se stálo hlavně u ohně, Jirka Bauer hrál 
celou dobu na kytaru a celkově zavládla 
klidná a pohodová atmosféra….
SDH Slabce

Čarodějnice u slabecké hasičské zbrojnice

Prvňáčci složili svou „maturitu“ 
na jedničku s hvězdičkou.

Hasiči vyčistili rybník. Bystrému oku jistě neuteklo, že se prostranství 
pod zámkem okolo rybníka v posledních měsících doslova změnilo před očima. A 
protože dřeviny na jeho břehu byly odstraněné, bylo zapotřebí ještě vyčistit rybník 
samotný od všudypřítomného rákosu. A tak, kdo jel v pátek 19. května v odpoled-
ních hodinách kolem, mohl spatřit místní hasiče, kteří se do čištění, ve spolupráci 
s městysem, pustili. Rybník se nevypustil, a tak bylo zapotřebí do vody vlézt a ručně 
trhat. Na kraji se rákos házel do připravených kontejnerů. Akce trvala cca 3 hodiny 
a naplnilo se stejné množství kontejnerů. Po skončení jsme se odebrali k hasičárně, 
kde jsme si u ohně opekli buřty. SDH Slabce

U čarodějnického ohně u „hasičárny“ ve Slabcích vládla dobrá nálada

Prvňáčkovská „maturita“
Slabce - Už nějaká ta voda v potoce 

odtekla do řeky od té doby, co v září de-
váťáci slavnostně uvedli do školy naše 
malé prvňáčky. Vzali si je, jak se říká, 
pod křídla a byli jejich patrony po celý 
školní rok. Docházeli za nimi o přestáv-
ky, pomáhali jim seznámit se se školním 
prostředím, nemít strach z neznámého, 
zkrátka se spolu spřátelili. A to i přes 
značný věkový rozdíl.

V červnu, téměř na konci jejich společ-
né cesty, si deváťáci přichystali pro své 
malé kamarády překvapení, takovou 
„maturitu prvňáčků“. Připravili pro ně 
úkoly, ve kterých měli prvňáčkové ob-
stát – např. čtení ze slabikáře, počítání, 
psaní, kreslení, obratnost, střelba do 
brány, zpívání, poznávání tvarů, rostlin, 
plodů nebo pohádkových postaviček. 
Zkrátka všeho možného. A všichni prv-
náčci obstáli na jedničku s hvězdičkou! 
Z čehož měli všichni náramnou radost! 
Zcela jistě tak i paní učitelka Šnoblová, 
která s takto početnou třídou zvládla té-
měř nemyslitelné a které patří velký dík 
a uznání! 

Co by to ale bylo za „maturitu“ bez 
řádného diplomu a stuhy či šerpy. A tak 
v posledním týdnu školy jednou ráno za-
klepali deváťáci na dveře 1. a 3.třídy a 
šli se se svými malými kamarády, jakož-
to jejich patroni, naposledy rozloučit. 
Jednoho po druhém si je volali k sobě, 
aby jim mohli dát diplom za zvládnutí 
jejich „první maturity“ a krásnou troj-
stužku na památku. 

A teď malé odtajnění. Na celou věc s 
„patrony“ nepřišli deváťáci jen tak. Oni 
sami stáli před devíti lety na stejném 
místě jakožto malí prvňáčkové, a z ru-
kou tehdejších deváťáků přebírali diplo-
my a šerpy, po úspěšně složené „matu-
ritní zkoušce“. Tehdejším deváťákům 
je nyní cca 25 let, někteří už mají své 
děti, úspěšně studují na vysokých ško-
lách nebo pracují, někteří vstoupili do 
manželství. Přála bych všem novým prv-
ňáčkům, aby našli také tak skvělé patro-
ny a dobré kamarády, jakými byli právě 
letošní deváťáci. Letošním prvňáčkům 
bych přála, aby jejich cesta školou byla 
co nejradostnější a plná milých vzpomí-
nek. A našim deváťákům bych přála co 
nejúspěšnější a nejhladší vykročení na 
jejich další nelehkou životní cestu…
Mgr. Alena Hnízdilová



Slabce - Pátek 30. června 2023 byl pro mnohé 
žáky obyčejným všedním dnem, kdy ale dostávají 
vysvědčení a kdy jim začínají vytoužené prázdniny. 
Ale pro žáky devátých tříd to byl den velmi význam-
ný. Znamenající konec. Konec jedné velké životní 
etapy.

Pokud bychom měli vzpomenout na jejich první 
setkání v první třídě, vidíme nervózní prvňáčky, tě-
šící se na razítka, jedničky, paní učitelku a v nepo-
slední řadě i na nové kamarády. Den, kdy dostávali 
své úplně první vysvědčení, byl rozhodně nezapo-
menutelný. Jak proplouvali prvním stupněm, kupily 
se skvělé zážitky z různých akcí, tvořila se ale také 
nová přátelství. Několik žáků ze třídy odešlo, na 
druhou stranu ale noví žáci přicházeli a vypadalo 
to, že se všichni znají už od nepaměti. Jádro jejich 
kolektivu se však téměř neměnilo.

Na druhém stupni se třída pomalu, ale jistě dostávala do 
puberty a nikdo z rodičů i učitelů to s nimi neměl lehké (věřte, 
že skutečně neměl). Už v 7. třídě začali být někteří na učení pří-
liš líní a v hodinách ospalí. V 8. třídě s většinou pěkně třískala 
puberta a došlo i na několik „průserů“, které se ale včas naštěs-
tí „vyžehlily“. Devátý ročník byl v lecčem zlomový. Nejenže se 
jim vyměnil třídní učitel po odchodu p. uč. Hlaváčka, a já si je, 
tak říkajíc „adoptovala“, ale také nastal rok plný akcí pod jejich 
taktovkou. Což obnášelo řadu dohadování, plánování, ale také 
iniciativy, kterou ne všichni úplně měli. Někdo zkrátka dokázal 
naplánovat akci, měl super nápady a elán, a někdo se jen vezl  
a čekal, jak to dopadne. Ale tak je to vždycky a všude…

Učitelé se je však i v těžkých chvílích snažili posunout tím 
správným směrem a byli jim oporou, na kterou se mohli vždy 
spolehnout. Základní škola jim dala mnoho vědomostí a zku-
šeností. Naučili se poznávat lidi kolem sebe. Našli spoustu 
kamarádů, některých i do deště a snad na celý život. S nově 
nabytými zkušenostmi o životě, lidech a vztazích se ve světě ur-
čitě neztratí. Stala se z nich skvělá parta, která dokázala pevně 
držet při sobě, když došlo na lámání chleba. Nikoho nenechali 
padnout, i když byli „na nože“. Jak se to jen říká v jedné slavné 
knize neméně slavného francouzského spisovatele: „Jeden za 
všechny, všichni za jednoho.“ 

V posledních týdnech, dnech, ale zejména hodinách, všichni 
z devítky přemítali, co vše na „základce“ prožili. Co jim těch 
devět let dalo i vzalo. Kdy dostali první jedničku či pětku, první 
poznámku za nevhodné chování či zapomenutý úkol, kdy jaké-
ho učitele naštvali a čím, nebo kdy si naopak užili hromadu leg-
race. Našli si tu kamarády, na které nikdy nezapomenou. Jezdili 
na školní výlety, prožívali první školní lásky i první zklamání. 
Když bylo nejhůř, držela jejich třída vždy při sobě. Snad i ně-
kteří učitelé se jim vryli do srdce, budou na ně vzpomínat jen  
v dobrém a rádi se za nimi budou vracet.

Tohle vše se již mění v pouhé vzpomínky. Celých devět let 
se těšili, až půjdou naposledy ze školy a až za sebou „prásknou 
dveřmi“. Hlášky typu „Už ať jsem pryč, já se těším až konečně 
vypadnu, už tady nechci být!“ se jako mávnutím kouzelného 
proutku rázem změnily. V pátek 30. června měli všichni koneč-
ně příležitost sbalit se a udělat ten poslední krok přes školní 
práh směrem k prázdninám. Většina však seděla ve třídě jako 
přibitá. Věděli, že tento krok musí udělat, ale odkládali jej na co 
možná nejzazší možnou chvíli. V srdcích cítili bolest, a také to, 
že to bude skutečně už naposledy a žádné „Ahóóój“ v září před 
dveřmi základní školy prostě nebude…

Na závěr mi dovolte jen krátký dovětek. Již druhým rokem 
jsem byla třídní učitelkou devátého ročníku. Letos navíc tříd-
ní dvou tříd – devátého a pátého. Nebyla to vždy procházka 
parkem (leda tak jurským) a nezastírám, bylo to náročné – jak 
organizačně, profesně, tak i emocionálně. Přese všechno jsem 
ráda, že jsem si tuto odcházející třídu „adoptovala“. Nebyli 
možná tak disciplinovaní a vzorní, jako minulí deváťáci. O to 
víc byli srdečnější, emotivnější, akčnější a jednající na rovinu  
(a často „bez obalu“). Každá třída byla jiná, ani jedna nebyla 
horší nebo lepší, obě jsem měla a mám ráda. Často jsem této tří-

dě spílala, aby se chovali zodpovědněji, nemluvili sprostě, nedě-
lali si ze všeho legraci a nosili ty zatracené omluvenky včas! Ale 
i když jsem je „kárala“, v koutku duše nebo i přímo v obličeji se 
mi rozlil úsměv z jejich „lumpáren“ či vtipných hlášek. Ani na 
minutu jsem doopravdy nezalitovala, že jsem si je vzala za svou 
třídu. Těch společných vzpomínek máme nespočet, stejně tak 
akcí, kterých bylo možná stejné množství, jako dohromady za 
předchozí čtyři roky, ne-li víc. Vytvořili jsme si i svůj „tajný ja-
zyk“, kde určitým zkratkám, slovům či větám rozumíme jen my. 
Myslím, že vy všichni si pod slovy: baby, čolek, důchodce, kr-
tek, kebab, mayday, knedlík, sysel, želva, hale jo, pastička nebo 
hafo nic nepředstavíte. My ano. Ke každému z těchto výrazů 
patří určitá specifická a nezapomenutelná vzpomínka, chvíle či 
osoba. Doufám, že na mě, jakožto svojí třídní „pančelku“ hned 
nezapomenou, stejně tak i na své další učitele, kteří je těch ne-
málo let doprovázeli takřka na každém kroku. Já na ně tedy 
nezapomenu nikdy…♥ Děkuji za krásný a opravdu výjimečný 
rok s vámi se všemi! #hnizdaci forever️♥

Na webových stránkách školy se můžete podívat také na 
fotografie z loučení s žáky devátého ročníku, kterým do života 
přeji jen to nejlepší. Pevně věřím, že se k nám budou rádi a čas-
to vracet. Naši absolventi pokračují ve studiu na následujících 
středních školách a oborech:
• Kamil Melč – Integrovaná střední škola Rakovník - obor: 

Truhlář
• Tomáš Paul  – Střední průmyslová škola Emila Kolbena 

Rakovník – obor: Strojírenství
• Eliška Vörösová – Integrovaná střední škola Rakovník – 

obor: Cestovní ruch
• Miluše Vachtlová  – Střední zdravotnická škola a Vyšší 

od. škola zdrav. Kladno – obor: Praktická sestra
• Matyáš Schejbal  – Waldorfské lyceum Příbram – obor: 

Kombinované lyceum
• Karolína Solarová – Střední odborné učiliště Nové Stra-

šecí – obor: Zahradník
• Jana Marie Misíková – Masarykova obchodní akademie 

Rakovník – obor: Obchodní akademie
• Nataniel Tanis Bendl – Střední průmyslová škola Emila 

Kolbena Rakovník – obor: Informační technologie
• Karolína Šímová – Integrovaná střední škola Jesenice – 

obor: Zahradník
• Anna Benešová  – Obchodní akademie, Střední peda-

gogická škola a jazyková škola s právem státní jazykové 
zkoušky, Beroun – obor: Pedagogické lyceum

• Tadeáš Breník – Střední průmyslová škola Emila Kolbe-
na Rakovník – obor: Elektrikář – silnoproud

• Nikolas Kapoun  (odcházející z 8.třídy) – Integrovaná 
střední škola Rakovník – obor: Truhlář

Teď už si všichni užívejme léta a prázdnin a v pondělí  
4. září na viděnou v novém školním roce 2023/2024!
Mgr. Alena Hnízdilová, třídní učitelka

Absolventi Základní školy Slabce 2014–2023

Rozloučení s žáky 9. třídy ZŠ Slabce v galerii zámku



Životní výročí v červenci 2023 slaví
21. července Jiří Matuščin, Slabce 132 60 let
23. července Antonín Zuda, Rousínov 25 60 let
25. července Vítězslav Vostrý, Slabce 127 82 let
25. července Věra Hudečková, Modřejovice 66 86 let
25. července Květa Božková, Slabce 121 92 let
26. července Jaroslav Malý, Slabce 146 80 let

Životní výročí v srpnu 2023 slaví
10. srpna Luděk Uher, Rousínov 67 65 let
10. srpna Irena Jarošová, Slabce 81 85 let
21. srpna Jana Češpírová, Slabce 14 60 let
28. srpna Jiří Slapnička, Svinařov 33 94 let

Jubilantům blahopřejeme! Pokud někdo z příštích jubilantů (září, říjen 2023) 
nechce být zveřejněn ve zpravodaji, nechť to oznámí na ÚM Slabce do konce srpna.

Úmrtí
7. května Zdeňka Koutecká, Modřejovice 17
24. května Jaroslava Uhrová, Rousínov 77
1. června Bohumil Topinka, Slabce 66
13. června Jaroslav Burian, Modřejovice 21

Přihlášeni k trvalému pobytu
10. května Milan Tichai z Kněževsi do Kostelíka

15. května Radek a Tereza Spurných s dětmi Emílií, Viktorií 
a Valerií z Panošího Újezda do Skupé 

29. května Ivo Kratochvíl z Bdína do Skupé
8. června František Galčík z Písku do Slabec

Svatby - hrad Krakovec
20. května Vladimír Skopal a Jana Hamouzová, oba Kněževes
9. června Juraj Supek a Jitka Schmidová, oba Vinařice
23. června Jan Janderka, Jirkov, a Karolína Plicová, Rakovník

Svatby - Slabce, obřadní síň
3. června Pavel Hanták, Chyně, a Kateřina Florovová, Kladno

Svatby - Slabce, park
10. června Martin Štědornský a Petra Morávková, oba Hřebečníky
17. června Libor Píša, Panoší Újezd, a Kateřina Papežová, Slaný

Svatby - Hřebečníky, u rybníka
23. června Josef Razím a Eliška Paulová, oba Hřebečníky

Zlatá svatba
29. června Karel a Alena Mužíkovi, Slabce

Ostatní události
30. června Rozloučení s žáky 9. třídy ZŠ Slabce v galerii zámku
30. června Rozloučení s předškoláky z MŠ Slabce v galerii zámku

Společenská rubrika
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Skotsko v Kostelíku
(Dokončení ze str. 1) Mezi stánky největší úspěch 

slavil jako tradičně haggis, kterému byla dokon-
ce věnována na podiu oslavná báseň. Je to velmi 
původní a tradiční skotské jídlo, které patří ke 
každé velké skotské slavnosti. Letošní haggis 
v Kostelíku se velmi povedl a kdo přijel pozdě, 
promeškal možnost ochutnat tuto skotskou ho-
ralskou pochoutku. A pokud haggis neznáte, při-
jeďte za rok do Kostelíka ochutnat.

Celé odpoledne nejsilnější a nejrychlejší muži 
i ženy zápolili ve Skotských hrách a předvádě-
li svoje umění v hodu kládou nebo hodu balíku 
sena do výšky. Některé výkony byly zcela neuvě-
řitelné. Večer při ocenění největších vítězů skot-
ských her, zcela zaslouženě všichni, kdo si přišli 
pro diplom, sklidili největší potlesk. 

Moc děkujeme také všem našim sponzorům, 
kteří nám pomohli se zajištěním celé akce.

Moc děkujeme všem v OS Kostelík za pomoc 
a skutečně každý se zapojil. Moc také děkujeme 
hasičům z Kostelíka i Modřejovic a všem dalším 
kamarádům a kamarádkám, kteří mnozí velmi 
aktivně pomáhali a i bez nich by to nešlo. Velmi 
si vážíme, že se na Skotsko v Kostelíku přišel po-
dívat i pan starosta Rohla a doufáme, že se mu v 
Kostelíku líbilo. 

Největší díky ale patří Lukášovi a Milanovi 
Letovi, kteří celý festival Skotsko v Kostelíku or-
ganizačně připravili, domluvili a zorganizovali.
Radim Perlín

Výlet školky do ZOO Plasy
Slabce - Byl krásný den a my ráno v 8:00 na-

skákali do autobusu a těšili se na dobrodružství. 
Když jsme přijeli na místo, vybalila se svačina, 
protože nám všem vyhládlo. Vyrazili jsme na 
zvířátka. V programu jsme měli i kvíz, který nás 
dovedl k pokladu na konci naší cesty. Viděli jsme 
pelikány, králíčky, různé ptáčky, ale i bílého tygra 
a lva. Můžete se zeptat dětí, kolik zvířátek tam 
bylo. Počasí nám přálo, takže to bylo moc fajn. 
Na oběd jsme si sedli do trávy, měli jsme výhled 
na louku a hezky s řízkem v ruce poobědvali.

Cestou zpět jsme si dali šlofíka v autobuse a do 
školky jsme přijeli plní energie.
Simona Polcarová

Výlet do Plas se dětem ze školky líbil.

DOVOlEné léKAřů:
MUDr. Jiří Reich od 24. 7. do 11. 8., akutní případy ošetří zubní pohotovost.
MUDr. Jakub Volf od 24. 7. do 18. 8., zastupuje po předchozím objednání 24. 7. – 4. 8. 
MUDr. Kostová, Řevničov (t. 774 291 103) a 7. 8. – 18. 8. MUDr. Ryjáčková, Rakovník (t. 733 766 883). 
Požadavky na trvale užívané léky možno i během dovolené psát na e-mail: doktor2712@seznam.cz.


